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A hoj je miesto, ktoré má pre Banancov veľký význam. Okrem toho, že je 
strediskom celoročného športového a turistického vyžitia, každoročne sa tu 

schádzajú občania, aby zapálili Vatru 
zvrchovanosti 
 Aj tento rok - 17. júla - sa nad našou 
obcou na Ahoji rozhorela Vatra 
zvrchovanosti. Už 18 rokov uplynulo odvtedy, čo poslanci Národnej rady SR 17. 
júla 1992 prijali Deklaráciu o zvrchovanosti Slovenskej republiky. Práve toľko 
rokov na mnohých kopcoch Slovenska ľudia zapaľujú vatry, ktoré sa stali 
symbolom splnenia dávnych túžob našich otcov, dedov a pradedov, symbolom 
slobody a samostatnosti, symbolom zvrchovanosti Slovenskej republiky. 
 Okolo ohňa sa zoskupovali už naši pradávni predkovia. Oheň v nich 
vytváral pocit 
spolupatričnosti. 
Svetlom ohňa sa 
do sveta vysielali 
správy dobré 
i zlé. Svetlom 
vatry sme pred 
18 rokmi dali 
najavo svoju 
túžbu po štátnej 
zvrchovanost i . 
Preto tohtoročná 
vatra bola  zapálená na znak úcty všetkých našich občanov k novodobým 
dejinám slovenského národa. 
 Sobotňajšie oslavy zvrchovanosti prilákali na kopec Ahoj množstvo ľudí 
nielen z našej obce, ale aj z blízkeho okolia. Na Ahoji sa stretli ľudia všetkých 
vekových kategórií - od detí až po dôchodcov. 
 Zaznením hymny SR začali oficiálne oslavy zvrchovanosti. Následne 

starosta obce Ing. Jaroslav Janeček privítal všetkých občanov a  hostí 
v prekrásnom prírodnom prostredí na Ahoji. Poďakoval im za to, že prišli 

podporiť oslavy zvrchovanosti SR. Spolu 
so starostkou obce Ducové p. Kolárikovou 
a poslancami OZ zapálili Vatru 
zvrchovanosti. 

    Potom už nasledovala zábava a príjemné posedenie pri horiacej vatre 
a dobrom občerstvení. 
 Melódie dychovej hudby Inovčanky a reprodukovanej hudby p. Klesňáka 
roztancovali prítomných. Až blížiaca sa búrka nad ránom ukončila toto príjemné 
posedenie. Tohtoročná vatra zvrchovanosti sa  vydarila, mala dôstojný priebeh 
a splnila svoje poslanie. 

 Za toto 
všetko t reba 
p o ď a k o v a ť 
orga n iz á t orom 
akcie: Obecnému 
úradu a jeho 
zamestnancom, 
členom dychovej 
hudby Inovčanka, 
p. Vlastimilovi 
K l e s ň á k o v i , 
č l e n o m 

dobrovoľného hasičského zboru, p. Imerovi Vetríkovi, p. Ing. Františkovi 
Rubintovi, p. Jánovi Vítekovi, p. starostovi a niektorým poslancom OZ, 
sponzorom akcie – p. Júliusovi Šebovi, p. Ing. Milanovi Čulenovi ako i všetkým, 
ktorí sa akýmkoľvek spôsobom podieľali na zabezpečovaní a organizovaní 
akcie. Všetci spoločne dokázali vzájomnou spoluprácou zorganizovať peknú 
akciu. Vďaka za prekrásny večer a za príjemne strávené chvíle. 

VATRA ZVRCHOVANOSTI 

Od 1.1.2010 do 30.6.2010 v Banke: 
 

���� SA NARODILI 
 

Veronika Cíbiková, Samuel Valach, Ema Mesárošová,  
Michal Šmehlík, David Zabák, Alexander Seepersad,  

David Valovič, Marek Jančovič, Tomáš Valkošák,  
Alžbeta Michalcová. 

 

 ����UZAVRELI SOBÁŠ 
 

Ivana Klimčíková a Tomáš Michalec, Mária Ferancová  
a Tibor Bartovic, Mária Košľábová a Ján Švec, 

Dária Ďurdíková a Róbert Štuchal. 
 

�OSLÁVILI ŽIVOTNÉ JUBILEUM 
 

50 rokov 
 

Darina Ďuračková, Viera Galíková, Dana Julínyová,  
Oľga Stachová, Marta Šamková, Margita Bučková,  

Anna Vetríková, Milada Krajčechová, Pavla Rigová,  
Anna Balážiková, Milan Petruš,  Igor Machovič, Ján Vítek,  
Ján Augustín, Viktor Vetrík, Peter Ondrášik, Marián Pekár,  

Ivan Šamko. 
  

60 rokov 
 

Anna Procházková, Eva Jahodová, Jozefína Julínyová,  
Pavlína Ďurčeková, Daniela Ďurdíková, Sidonia Filipovičová, 

Miroslav Hrnčiar, Štefan Štefanka, Robert Štuchal,  
Štefan Chlpek, Ing. Michal Rusnák, Peter Papučík. 

 

70 rokov 
 

Mária Baďurová,  Lívia Martinkovičová, Jozefa Šebová,  
Zuzana Chalásová, Helena Záhumenská,  

MUDr. Eva Stipanitzová, Ing. Juraj Sláma,  
Ing. Rudolf Drahovský, Ján Švec, Jozef Albert. 

  

75 rokov 
 

Helena Horňáková, Ivan Pišný, Viktor Vetrík, Rudolf Lehuta. 

80 rokov 
 

MUDr. Mária Rymarenková, Mária Chalásová, Aurelia Lipková, 
Katarína Košinárová. 

 85 rokov 
 

Helena Ábelová, Uršula Poláková, František Takáč,  
Ľudovít Toráč, Ján Vetrík, Ladislav Lámer. 

 
Srdečne všetkým blahoželáme ! 

����    ODIŠLI Z NAŠICH RADOV 
 

Anna Toráčová, Helena Bednáriková, Aladár Masaryk,  
Oľga Čirková, Mária Bokorová, František Šebo,  

Mária Manáková, Anna Galbavá, Margita Prokešová,  
Ľudmila Jarinová, Anna Valková, Mária Chalásová,  

Alojz Valent, Peter Belica. 
 

 V mesiaci január 2010 sa funkcie pokladníka, predsedu a štatutárneho zástupcu OTJ 
Banka vzdal Ing. Peter Marek a do týchto funkcií bol zvolený Ing. Miroslav Seman, ktorý je 
zároveň trénerom družstva žiakov a prípravky. 
     Výbor OTJ sa s novým predsedom dohodol, že jarná časť súťažného ročníka 2009/2010 sa 
dohrá v pôvodnom trénerskom zložení a vytvoria sa úplne nové podmienky pre fungovanie OTJ 
v novom súťažnom ročníku 2010/2011 (nové Stanovy OTJ Banka, zmeny na trénerských 
postoch a pod.). 
 

Ako dopadol futbal na Banke v tomto 
súťažnom ročníku ? 

 Na to neexistuje jednoduchá odpoveď. 
Je tu celý rad problémov, ktoré sa neriešili 
niekoľko rokov a dnešná doba si žiada nové 
prístupy, nápady, myšlienky a metódy práce. V prvom rade tu chýba jasná profesionálna 
predstava o fungovaní OTJ Banka, chýba tu vízia futbalového klubu. Chýba túžba po 
víťazstvách a radosť z práce z dosiahnutých výsledkov. Aj tento ročník ma presvedčil, že 
o víťazstvo sa hráči musia pobiť futbalovo a nie zápas len tak kvôli partii odohrať, alebo si idem 
zahrať, lebo sa mi chce. Navyše urážať, nadávať a niekedy jednoducho všetko ignorovať, to je 
naša výkladná “bananská futbalová skriňa“ správania. Tým sa sami pripravujeme v zápasoch 
o body, pripravujeme sa o vnútornú silu, reputáciu klubu a v neposlednom rade odrádzame od 
futbalu tých, čo by mohli aktívne pomôcť. 
 Aj v tomto ročníku, v takejto atmosfére, ako ju popisujem – tréneri, hráči aj funkcionári 
klubu – to odrádza týchto ľudí pracovať pre klub a pomáhať klubu. Znova tento ročník 
stagnoval, išlo to nejako samospádom. Náš klub je už niekoľko rokov v apatii a veľkom 
marazme. Ak budeme robiť zmeny iba naoko, meniť výbor, lebo si nedôverujeme, zbytočne sa 
polarizujeme pri kritike, nepomáhame jeden druhému, to je cesta do pekla, potom to nemá 
význam robiť. 
 

Ako z toho von? 
 Jednoznačne musíme získať ľudí z obce, ktorí chcú zasponzorovať futbal na Banke 
a chcú pracovať  v štruktúrach klubu. Treba každý rok pre dosiahnutie lepšieho a poctivého 
výsledku spraviť maximum. Stanoviť si vždy reálne ciele a postupne krok po kroku tieto ciele 

napĺňať a realizovať. V neposlednom rade maximálnu energiu výboru smerovať 
k mládežníckemu futbalu a vytvárať  mu čo najlepšie podmienky pre jeho rozvoj.                                                  
                                                                                                                                                                                                                    

Muži – III. B trieda 
 Muži sklamali. Z 24 odohratých zápasov 8 vyhrali, 7 remizovali a 9 prehrali. Získali 31 
bodov, skóre 41 : 38, obsadili  7. miesto. Hlavne u tohto družstva sa prejavila veľká stagnácia 
a nevyrovnanosť výkonov. Výborné zápasy proti mužstvám Dolný Lopašov, Dolné Trhovište, 

Žlkovce či Sokolovce – hlavne v domácom 
prostredí a  oproti tomu nevydarené – 
nezvládnuté zápasy s mužstvami ako 
Tepličky, Pastuchov, Koplotovce, Jalšové, 
Kočín-Lančár. Táto stagnácia 
a nevyrovnanosť vyplývala hlavne z prístupu 

jednotlivých hráčov k tréningovému procesu a následnou účasťou na majstrovských zápasoch. 
V plnej nahote sa ukázali „prednosti našich hráčov“ – nedostatok sebakritiky, neschopnosť 
kritiku prijať, nezodpovednosť a ľahostajnosť. Týka sa to hlavne našich mladých mužov, ktorí 
majú tvoriť kostru mužstva. U nich sa vypestoval pocit, že bez nich to nejde, že majú isté 
miesto v zostave aj bez tréningov. Stačí len prísť na zápas, ale aj to odignorovali, veď sa nám 
nič nemôže stať. Miesto nich zaskakovala staršia generácia futbalistov, ktorých výkonnosť je za 
zenitom, no ich prístup k reprezentácii obce treba oceniť. Zvrátenosť týchto myšlienok, ktoré 
popisujem, sa u tohto družstva drží niekoľko futbalových sezón, o čom svedčí fakt, že mužstvo 
prešľapuje na jednom mieste a nikto z vedenia OTJ nevedel / nechcel / do tohto začarovaného 
kruhu vstúpiť a urobiť radikálne zmeny a poriadok. 
 Výbor OTJ Banka po ukončení tejto sezóny prijal nasledovné uznesenie: - s každým 
aktívnym hráčom uskutočniť osobný pohovor, - hráč sa musí jednoznačne vyjadriť, či chce 
alebo nechce reprezentovať obec Banka, - hráč sa musí jednoznačne stotožniť so Stanovami 
a ostatnými dokumentmi SFZ, z ktorých jasne vyplývajú jeho povinnosti, práva a nároky, - 
v prípade, že tieto pohovory dopadnú negatívne, družstvo mužov nebude prihlásené do nového 
súťažného ročníka 2010/2011. 
 

FUTBALOVÝ ROČNÍK OTJ BANKA 2009/2010 
 

CHÝBA TÚŽBA PO VÍŤAZSTVÁCH  

Ing. Miroslav SEMAN, predseda OTJ Banka    

Dokončenie v budúcom čísle.                                                                                

-tj- 

 

Pozvánka na oslavy 
 

30. VÝROČIA 30. VÝROČIA 30. VÝROČIA 30. VÝROČIA     

LYŽOVANIA NA AHOJILYŽOVANIA NA AHOJILYŽOVANIA NA AHOJILYŽOVANIA NA AHOJI    
    

v dňoch 14. v dňoch 14. v dňoch 14. v dňoch 14. ---- 15. 8. 2010 15. 8. 2010 15. 8. 2010 15. 8. 2010    
    

Piatok 13.8.2010Piatok 13.8.2010Piatok 13.8.2010Piatok 13.8.2010    
    

15.00 Tréning  
       

Sobota  14. 8. 2010Sobota  14. 8. 2010Sobota  14. 8. 2010Sobota  14. 8. 2010    
    

Medzinárodné FIS preteky Medzinárodné FIS preteky Medzinárodné FIS preteky Medzinárodné FIS preteky     
detí do 14 rokov detí do 14 rokov detí do 14 rokov detí do 14 rokov     

vvvv    lyžovaní na trávelyžovaní na trávelyžovaní na trávelyžovaní na tráve    
    

 8.00 - 9.00 Tréning 

 10.00 Štart prvého kola slalomu 

 14.00 Štart druhého kola slalomu 

 16.00 Exhibícia veteránov 

 17.30 Vyhlásenie výsledkov slalomu 
 

Priebežné akcie:Priebežné akcie:Priebežné akcie:Priebežné akcie:    

Jazda na kolobežkách 

Jazda cyklistov 
 

18.00 SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE OSLÁV SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE OSLÁV SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE OSLÁV SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE OSLÁV     

            ----    poďakovanie za prácu bývalým 

  i súčasným členom klubu AHOJ

 19.00 Zapálenie ohňa, voľná zábava 

  pri živej country hudbe 

                                                      
O občerstvenie postarané! 

Nedeľa 15.8.2010Nedeľa 15.8.2010Nedeľa 15.8.2010Nedeľa 15.8.2010    
    

 7.30 – 8.30 Tréning 

   9.30  Štart prvého kola  

    obrovského slalomu 

13.30 Štart druhého kola  

  obrovského slalomu 

 14.00 Vyhlásenie výsledkov -  

  záver. 
 

ČLENOVIA KLUBU AHOJ ČLENOVIA KLUBU AHOJ ČLENOVIA KLUBU AHOJ ČLENOVIA KLUBU AHOJ     

VÁS SRDEČNE POZÝVAJÚVÁS SRDEČNE POZÝVAJÚVÁS SRDEČNE POZÝVAJÚVÁS SRDEČNE POZÝVAJÚ    

A  TEŠIA SA A  TEŠIA SA A  TEŠIA SA A  TEŠIA SA     

NA VAŠU ÚČASŤ.NA VAŠU ÚČASŤ.NA VAŠU ÚČASŤ.NA VAŠU ÚČASŤ.    



 

 

Dňa 01.07.2010 o 18.00 hod. sa 
uskutočnilo 29. riadne obecné 
zastupiteľstvo, na ktorom sa 
prerokovali nasledovné body :  

• OZ schválilo Záverečný účet obce Banka za rok 2009 a 
celoročné hospodárenie bez výhrad. 

• OZ schválilo použitie peňažného fondu vo výške 134.723,- € 
na krytie schodku rozpočtu za rok 2009. 

• OZ schválilo VZN obce Banka o nakladaní s komunálnym 
odpadom a drobnými stavebnými odpadmi na území obce Banka. 

• OZ neodsúhlasilo odpredaj pozemku parcelné číslo 1317/3, o 
ktorý žiadal Ing. Vladimír Lazorišák, Bottova 4, 949 01 Nitra. 

• OZ neodsúhlasilo s odpredajom časti pozemku parcelné číslo 
370 o výmere cca 367m², o ktorý žiadali JUDr.Daniela 
Menyhardtová a Ing.Peter Menyhardt, Teplická 34, 921 01 
Piešťany. 

• OZ prejednalo žiadosť firmy 4 all Trade, s.r.o., Sv.Štefana 22, 
921 01 Piešťany o prenájom pozemku pod bufetom “Mixík” a 
súhlas s otvorením prevádzky na Kamennej ulici. OZ nesúhlasí s 
umiestnením  žumpy na obecnom pozemku, ale odporúča po 
súhlase firmy TAVOS napojiť odpad do jestvujúcej splaškovej 
kanalizácie. Povolenie na prevádzku bude vydané až po posúdení 

predajného sortimentu a služieb 
starostom obce. Prenájom 
pozemku pod bufetom schváliť 
za štandardných podmienok 

platných v obci Banka. 

• OZ schválilo predĺženie nájomnej zmluvy na  byt, žiadal p. 
Rudolf Svoboda, Topoľčianska 90B, 921 01 Banka. 

• OZ zamietlo žiadosť p.Ivety Summerovej, bytom Banka o 
jednorazovú finančnú výpomoc. 

• OZ zobralo na vedomie informáciu o podaní žiadostí: 
Rekonštrukcia verejného osvetlenia v obci Banka, Prevádzka na 
spracovanie biologicky rozložiteľných látok, Zberný dvor v obci 
Banka a o príprave Vatry zvrchovanosti, ktorá sa uskutoční dňa 
17.07.2010. 

• OZ odsúhlasilo udelenie súhlasu so zriadením vecného 
bremena na uloženie a správu inžinierskych sietí v obecných 
pozemkoch pre firmu Beethovenova alej, s.r.o., Panenská ulica 6, 
811 03 Bratislava.  

• OZ schválilo ku komunálnym voľbám konaným  v roku  
2010:  
 - počet volebných obvodov 1 
 - počet poslancov 9 obecného zastupiteľstva obce Banka. 

Obecný úrad informuje 
17. Obec Banka v 18. storočí –  
3. časť (písomné zmienky o obci) 
  

Slovenský polyhistor Matej Bel, ktorého po 
smrti nazvali Veľkou ozdobou Uhorska, 
napísal rozsiahle vlastivedné dielo Historicko-
zemepisné poznatky o novom Uhorsku, 
ktorého prvý zväzok bol vydaný v roku 1735. 
Písal v ňom aj o tunajších kúpeľoch, pričom 
nabádal zemepána k väčšej starostlivosti 
o ne. Ako už vieme, vtedajší majiteľ 
kúpeľov gróf Juraj Erdődy neprejavil 
záujem o ich rozvoj. V diele je zmienka 
aj o Banke v súvislosti s kúpeľmi a s 
ťažbou kvalitného kameňa. 
V roku 1745 bola vyhotovená mapa kúpeľov 
a blízkeho okolia, jej autorom bol Henrich 
Mattes. 
Sú v nej zakreslené aj stará Banka, Moravany, 
kúpeľná osada Teplice a staré Piešťany. Rok 
predtým došlo totiž k veľkej povodni na Váhu, 
po ktorej sa zmenilo jeho hlavné koryto. Po 
povodni otočila rieka pri starých Piešťanoch 
smer toku doľava a začala tiecť priamo 
k Moravanom. Pri Moravanoch sa zas otočila 
doprava a tiekla k starej Banke (približne 
v miestach, ako ide dnešná cesta). Pri Banke sa 
rieka opäť pootočila doprava a tesne pod 
úpätím Bananského vŕšku smerovala 
k termálnym prameňom. Na mape je tiež 
nakreslená kompa na prevoz cez Váh z Teplíc 
na Banku a tiež i vchod do jaskyne, kde sa 
dolovali farebné hlinky. Medzi starými 

Piešťanmi (končili sa pri ulici Hoštáky) 
a osadou Teplice (dnešná Winterova ul.) viedla 
iba poľná cestička.  
Ďalšie zmienky o Banke sa nachádzajú 
v súvekých urbárskych a daňových súpisoch. 
Dozvedáme sa z nich o obyvateľoch obce a ich 
majetkových pomeroch. 
Z daňového súpisu obyvateľov Nitrianskej 
župy z roku 1753 vyplýva, že v Banke vtedy 

žilo 66 poddanských rodín. Boli to sedliaci, 
želiari, podželiari, sluhovia a remeselníci. 
Medzi sedliakov patrili Adam a Juraj Rybárik, 
Mikuláš Gašpar, Martin Moravčík, Ján Stacho, 
Juraj a Michal Chalás, Štefan Kamenár, 
Mikuláš Gabriš a ďalší. Želiarmi boli Martin 
Dubovský, Martin a Ján Rusnák, Juraj 
Miškech, Michal Slávik, Ján Julíny, Juraj 
Vetrík, Mikuláš Klampár, Juraj Gabriš, 
z remeselníkov kováč Adam Kováč, obuvník 
Martin Čižmár i ďalší. Niektoré priezviská 
vznikli podľa profesie. Napríklad v 17. stor. 
kamenárom v tunajšom lome bol Daniel 
Kamenár, mäsiarom Daniel Masár, mlynárom 
Ján Mlynár, remenárom Václav Grznár a pod. 
Poddaní v Banke vlastnili spolu 43 koní, 32 
volov, 33 kráv, 338 oviec a kôz, 20 úľov. 
A aký bol ich život? Stále ešte ťažký. Síce už 

o niekoľko rokov neskôr, v roku 1767, 
panovníčka Mária Terézia vydala urbársky 
patent, poddaným to však veľmi nepomohlo. 
Nevoľníctvo zatiaľ nebolo zrušené, a preto 
poddaní nemohli bez súhlasu zemepána nič 
robiť. Svedčí o tom aj list poddaných 
z Banky, ktorý v roku 1779 richtár Banky 
Ondrej Rusnák spolu s piatimi prísažnými 
poslal prefektovi Hlohoveckého panstva. 

Keďže oni písať nevedeli, list im napísal 
miestny notár Štefan Michalovič. V ňom 
sa sťažovali, že pre hocijakú maličkosť 
ich bijú hlava – nehlava, v noci priväzujú 
na reťaz a ráno ubijú palicou. 
Poddaným sa trochu ľahšie začalo žiť 

o niekoľko rokov neskôr, po tom, čo panovník 
Jozef II. v roku 1785 zrušil v Uhorsku 
nevoľníctvo. Odvtedy sa mohli poddaní z obce 
voľne odsťahovať, mohli sami rozhodnúť 
o zamestnaní svojich detí, mohli uzavrieť 
manželstvo aj bez súhlasu zemepána a pod. 
Roľníci sa mohli odsťahovať do iných krajov 
(napr. na Dolnú zem), ísť pracovať do 
manufaktúry a pod. Plnenie poddanských 
povinností rámci urbára však zostalo 
v platnosti. 
V tom čase mala Banka 281 obyvateľov. V 18. 
stor. mala obec už aj vlastné pečate. Väčšinou 
sa používala pečať so sv. Martinom na koni, 
pred ktorým stál žobrák. Používala sa však aj 
pečať, na ktorej bol jeleň s hlavou otočenou 
doprava.  

HISTÓRIA BANKY  

Ing. Alexander Murín 

• Diplom riaditeľky školy za výborný prospech a úspešnú 
reprezentáciu školy vo vedomostných a záujmovo-
umeleckých súťažiach s vecnou odmenou občianskeho 
združenia na konci školského roka 2009/2010 dostali: 
T. Lúčna, 2.tr.,  M. Lúčny, 4.tr., L. Komarová, 5.tr., A. 

 Jarošová, 6.tr., D. Bieliková, 6.tr., J. Guriš, 8.tr. 

• Pochvalné uznanie za reprezentáciu školy v súťažiach 
s vecnou cenou OZ dostali: 

 B. Németh, 1.tr., A. Jánoška, 2.tr., D. Ludwig, 3.tr., S.   
 Schmittová, 4.tr., M. Broš, 6.tr., D. Bohušová, R. 
 Ludwigová,  7 . t r . ,  A .  J ul í n y o vá  a  S .  
 Martinkovičová, 8.tr. 

• V Súťaži tried s vecnou odmenou Občianskeho združenia 
pri ZŠ Banka v školskom roku 2009/2010 vyhrali: 

 - na I. stupni  IV. trieda   pod vedením pani učiteľky Mgr.   
 E. Valkovej vyhrala sladkú odmenu - tortu, 

 - na II. stupni  VI. trieda pod vedením pani učiteľky  
 RNDr. K. Šišanovej vyhrala finančnú odmenu 30,00 €. 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

Ďalšie číslo Hlásnika Ďalšie číslo Hlásnika Ďalšie číslo Hlásnika Ďalšie číslo Hlásnika     
vyjde koncom septembra 2010.vyjde koncom septembra 2010.vyjde koncom septembra 2010.vyjde koncom septembra 2010.                

                                                                                               Redakcia                                                                               Redakcia                                                                               Redakcia                                                                               Redakcia    

NOHEJBALOVÝ KLUB BANKA  

poriada  

Vl. ročník  

turnaja amatérskych  
3-členných družstiev 

 

V NOHEJBALE 
O POHÁR STAROSTU 

 

v sobotu 14.8.2010 o 8.30 hod. 
 

v priestoroch školského dvora ZŠ Banka. 
  Prihlásiť sa môžu družstvá z Banky  
na tel. 0910834359 do 14.8.2010. 

Zápisné pre 1 člena družstva je 5 €.   

Občerstvenie: guláš, pivo, alko, nealko.             

ZRNKO „MÚDROSTI“ 
 

Toľko som čítal o škodlivých účinkoch alkoholu  
a cigariet... že som sa rozhodol,  

že prestanem čítať. 

Nohejbalový turnaj 
 

 29. júna 2010 sa v základnej škole konal IV. ročník žiackeho 
nohejbalového turnaja  o Pohár prezidenta NK Banka. Túto skvelú akciu 
každoročne usporadúvajú nohejbalisti obce Banka. 
 Celý turnaj sa niesol v úžasnej atmosfére. Nohejbalisti mysleli na 
všetko. Zabezpečené bolo občerstvenie – párky, chlebík, kofola. 
Súťažiaci boli rozdelení do 8 družstiev. Pripravené úžasné ceny lákali 
všetkých k víťazstvu. Všetky športové súboje boli veľmi napínavé 
a prebiehali v duchu „fair play“. 

Najnapínavejšie bolo finále ktoré vyburcovalo nielen súťažiacich 
k skvelým výkonom, ale aj ostatné deti k búrlivému povzbudzovaniu. 
Nakoniec sa podarilo zvíťaziť trom družstvám: na 3. mieste skončili M. 
Broš, M. Minčeff, S. Rybárik a T. Trakalo. Druhé miesto obsadili Ľ. 
Gono, O. Mikuš, A. Petroff. No a víťazmi sa stali D. Jančovič, M. Filo 
a D. Gotthardt. Nikto nebol sklamaný, pretože všetci súťažiaci dostali 
skvelé ceny. 
     Špeciálne ocenenia boli pripravené pre najlepších hráčov turnaja, 
ktorými sa stali O. Mikuš a T. Trakalo. 
      Hovorí sa, že najlepšie na záver. Toto rozhodne platí v našom 
prípade, pretože nohejbalistom obce Banka sa podarilo zorganizovať 
jednu z najlepších akcií v našej škole na záver školského roka 
2009/2010. Preto im patrí naše veľké ĎAKUJEME a zároveň sa tešíme 
na ďalší ročník tohto skvelého turnaja. 
 

                                                       Mgr. M. Adamčová – Mgr. K. Jantová 

Poďakovanie 
 

NK Banka ďakuje sponzorom - Rudolf Vlnka, Pavol 
Jurík, Tomáš Hrnčár, Mária a Jaroslav Vido, 
František a Tomáš Rubint a Ing. Michal Rusnák - 
za hodnotné ceny, ktoré venovali žiakom ZŠ v Banke 
z príležitosti sviatku MDD – IV. ročníka 
nohejbalového turnaja o „Pohár prezidenta NK 
Banka“. 

V dnešnom čísle Hlásnika vám v krátkosti predstavíme 
ďalšiu osobnosť, ktorá dlhé roky vštepovala vedomosti 
žiakom našej základnej školy. Právom teda obdržala 
Pamätný list pri príležitosti osláv 800. výročia prvej 
písomnej zmienky o našej obci. Je ňou pani 

 

MÁRIA HULMANOVÁ (77) 
 

Mnohí občania Banky si na vás často s úctou spomínajú. Veď ste veľkú časť 
života zasvätili pedagogickej činnosti. Ako to všetko prebiehalo?  

Moje prvé učiteľské roky som strávila v Šamoríne, kde som učila dva roky. 
Pokračovala som na Banke, aby som na čas odišla učiť do ZŠ v Piešťanoch na 
Holubyho ul. Potom, až do dôchodkového veku, som učila len na Banke. Celkove to 
v učiteľstve bolo 45 rokov, z toho 30 rokov na Banke. 

Na Banke ste učili spolu so svojím manželom 
Bernardom. Ten školu, ale aj Banku, doslova 
preslávil svojou aktivitou vo všestrannej 
športovej činnosti. 
Áno, máte pravdu. Manžel sa športu venoval 
vlastne celý život. Vychovávať nové talenty bolo 
jeho srdcovou záležitosťou. 
Bývate v  Piešťanoch, užívate si dôchodkový 
vek a podľa vašich slov intenzívne sledujete 
vývoj vnúčat. 
Z vnúčat mám naozaj veľkú radosť. Som na ne 
pyšná, pretože mi robia náplň môjho života. Je 
radosť sledovať ich život. Je to ako v škole, aj 

tam bolo treba vývoj žiaka sledovať a radovať sa z jeho výsledkov. 
Počas nášho rozhovoru ste sa o svojich bývalých žiakoch vyslovovali 
prevažne len v superlatívoch. Môžete im prostredníctvom Hlásnika ešte 
niečo odkázať? 

Samozrejme a veľmi rada. Na Banku si veľmi rada spomínam. Prežila som tam 
tridsať krásnych rokov s občanmi a žiakmi školy. Som šťastná, ak niekoho z nich 
stretnem. Nech nikdy nezabudnú, že sú z Banky a nech sú na to hrdí. 
 

J. Benka 
Pokračovanie v budúcom čísle. 

Galéria  vyznamenaných  Galéria  vyznamenaných  Galéria  vyznamenaných  Galéria  vyznamenaných      
pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka     

AHOJ, Ahoj!  
To je jeden z najčastejších pozdravov. Dávno už u nás 

zdomácnel. Zdravia sa ním nielen deti, ale aj dospelí. Kto však 

pozná jeho pôvodný význam? Dnes už málokto vie, že to býval 

obľúbený pozdrav námorníkov. Slovíčko AHOJ bolo napísané na 

prove každej lode. Je skratkou týchto slov:   

Ad Honorem Jesu  "Ku cti Ježiša". 
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